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Academic Qualifications 

 Ph.D, Johns Hopkins University, USA (1990) 

 M.A. in International Relations, Johns Hopkins University, USA (1984) 
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 Post-graduate study in History of International Relations, Nanjing University, China 

(1982) 

 B.A. in English Language and Literature, Heilongjiang University, China (1981) 

 

 Academic Experience 

 Presidential Chair Professor, Director of Global Studies Program (2019 - ), Director 

of Planning Office for School of Music (2019 - 2020), Deputy Director of Advanced 

Institute of Global and Contemporary China Studies (2020 - ), Executive Associate 

Dean of School of Humanities and Social Science (2021 - ), Chinese University of 

Hong Kong, Shenzhen (CUHK-Shenzhen)  

 Dean of Faculty of Social Science, Chair Professor of Government and Public 

Administration, University of Macau, Macau (2013 - 2018) 

 Dean of Faculty of Social Science and Humanities, Professor of Political Science 

University of Macau, Macau (2005 - 2013) 

 Professor of Political Science and Robert Hung-Ngai Ho Chair Professor in 

Asian studies, Associate Professor, Assistant Professor, Colgate University, 

Hamilton, NY, USA (1990 - 2005) 

 Senior Visiting Professor, Tsinghua University, School of Public Policy and 

Management, Beijing, China (2003) 

 Honorable Guest Professor of International Relations, Renmin University of 

China, School of International Studies, Beijing, China (2002 - 2003) 

 Visiting Professor, Peking University (Beijing University), School of International Affairs, 

Beijing, China (1999 - 2000) 

 

Academic Distinctions and Honors 

 Distinguished Professor, Macau University of Science and Technology (adjunct 

2019 -) 



 Professor Emeritus, University of Macau (2019 -) 

 Visiting Fellow, Center for Northeast Asia Policy Studies, Brookings Institutions, 

Washington DC, March - June, 2012. 

 Senior Visiting Fellow, Keio University, Global Security Research Institute, 

Tokyo, Japan (2006 - 2007) 

 Luce Fellow, East Asian Institute, Seoul, South Korea (2005 - 2006) 

 Residential research Fellow at the Institute of International Research, Johns Hopkins 

University Nanjing University Center for Sino-American Studies, Nanjing, China 

(fall 2005) 

 Joint research grant, the Ford Foundation (2002 - 2004) 

 Research grant, Chiang Ching-Kuo Foundation (1998 - 1999) 

 Major grant, Colgate University Faculty Development Council (1996, 2002) 

 Picker fellowship, a major research grant from Colgate University Research Council 

(1993) 

 Research and Teaching grant from Rockefeller Foundation (1994) 

 Social Science Research Council - MacArthur Foundation Fellowship in International 

Peace and Security (1988, 1989) 

 Fellowship from Institute of Study of World Politics (1987) 

 Recipient of the Morris Abrams Award for International Security and Peace (1987) 

 Ph.D. fellowship, SAIS, Johns Hopkins University (1985, 1986) 

 Rome Fellowship, SAIS, Johns Hopkins University (1984) 

 

Other Roles 

 Member, Expert Committee of Hengqin New Area, Zhuhai, China (Guangdong) Free Trade 

Zone（廣東省珠海市橫琴自貿片區專家委員會委員）（2016 -） 

 Chairman, Comissão de Avaliação das Remunerações dos Trabalhadores da Função 



Pública （澳門特區政府公務人員薪酬評議會主席）appointed by the Chief Executive 

of Macao SAR Government（2014 - 2019） 

 Member, Working Committee of History and Culture in Macao（Conselho da Cultura e 

História 澳門基金會歷史文化工作委員會委員）, appointed by the Chief  Executive of 

Macao SAR Government（2016 - 2019） 

 全國港澳研究會理事 Board Member for Chinese National Association of Hong Kong & 

Macao Studies（2015 -） 

 中國高等教育學會理事 Board Member for Chinese High Education Association（2015 - 

2020） 

 澳門特區政府粵澳發展策略小組顧問 Advisor for Macao SAR government Guangdong-

Macao Strategic Development Team（2012 - 2019） 

 澳台關係協會副會長 Vice President for Macao-Taiwan Association（2010 - 2019） 

 澳門學者同盟第一副主席 First Vice President for Union of Macao Scholars（2010 - 2019） 

 澳門南京同鄉會副會長 Vice President for Nanjing Association in Macau（2015 - 2019） 

 澳門高等教育發展促進會顧問 Consultant for Macao High Education Development 

Association（2015 - 2019） 

 澳門思想智庫理事長 Executive Manager, Grand Thought Think Tank in Macao(2012-

2020), 第一副會長 First Vice President（2020 -） 

 《南國學術》編委會主任 Chief of Editorial Board for  South China Quarterly (2012-

2019), 編委 Editorial board member(2019-) 

 Referee for Problem of Post-Communism, Corruption and Reform, Perspective on Politics 

(2002 - ) 

 Editorial Board member for Asian Politics and Policy (2009 - ) 

 Editorial Board member for Chinese Social Sciences Quarterly (2008 -2015) 

 Editorial Board member for Chinese Public Administration Review (2002 - ) 

 One of the five judges in the A Doak Barnett Memorial Essay Contest, National Committee 



on United States-China Relations (1999 - ) 

 《澳門研究》總編 Editor-in-charge, Journal of Macao Studies（2009-2017） 

 Member of Board of Directors, the Association of Chinese Professors of Science Sciences 

in the United States (2003 - 2005) 

 Editorial Board Member for American Review of Chinese Studies (2003 - 2005) 

 Founder and Member of Board of Directors, Chinese Scholars of Political Science and 

International Relations, Inc. (1985 - 1987) 

 

Research Projects Funded by Grants in Last 6 Years 

1. 郝雨凡：PI ，“深港科創融合方案研究”，2021 年，深圳前海管理局 

2. 郝雨凡：PI ， “人才隊伍建設的國際比較研究”，2021 年，深圳市人才工作局 

3. 郝雨凡：PI ， “美國《2021 年美國創新與競爭法案》對深圳人才引進的影響”，2021

年，深圳市人才工作局項目 

4. 郝雨凡：PI ， “美中貿易戰對澳門的影響”，2021 年，澳門思路智庫與澳門基金會

項目 

5. 郝雨凡：PI， “新冠疫情對世界格局的影響研究”，2020 年，深圳市政府政策研究室

項目 

6. 郝雨凡：PI ，“新時期澳門與橫琴合作的策略與路徑研究”，2020 年，澳門思路智庫

與澳門基金會項目 

7. 郝雨凡：PI， “民族政策與中國邊疆安全”，2019 年，澳門大學研究委員會項目 

8. 郝雨凡：PI ，“澳門旅遊休閒發展報告”，2018 年，澳門思路智庫與澳門基金會項目 

9. 郝雨凡：PI， “澳門勞動力供給研究”，2017 年，澳門政策研究室項目 

10. 郝雨凡：PI， “19 世紀中葉美國人在澳門的活動”，2017 年，澳門大學研究委員會

項目 

11. 郝雨凡：PI， “澳門回歸後的經濟與發展”，2017 年，澳門大學研究委員會項目 

12. 郝雨凡：PI ，“中國與南亞地區安全研究”，2016 年，澳門大學研究委員會項目 



13. 郝雨凡：PI ，“華盛頓、北京、台北三邊關係”，2016 年，澳門大學研究委員會項目 

 

Selected Publications 

BOOKS in English 

1. Yufan Hao, Guangjin Pan, & Li Sheng, Political Economy of Macao since 1999, co-

authored, London: Palgrave Macmillan, April 2017, 201 pp. 

2. Brantly Wamack & Yufan Hao, Rethinking Washington-Beijing-Taipei Triangle, co-edited, 

Singapore: World Scientific Press, Jan 2016, 260 pp.  

3. David Zweig & Yufan Hao, Sino-U.S. Energy Triangle: Resource diplomacy under 

hegemony, co-edited, London: Routledge, September 2015, 432 pp.  

4. Yufan Hao & Jianwei Wang, Macau and U.S-China Relations, co-edited, Lanham, 

Maryland: Lexington Books, 2011, 330 pp. 

5. Yufan Hao & Bill Kwok Ping Chou, co-edited, China’s Policies on Its Borderlands 

and the International Implications, Singapore: World Scientific, 2011, 279 pp. 

6. Yufan Hao, Sino-American Relations: Challenges Ahead, edited, London: Ashgate, 

Nov 2010, 254 pp. 

7. Yufan Hao, Lowell Ditmmer & George Wei, Challenges to Chinese Foreign Policy: 

Diplomacy, Globalization, and the Next World Power, co-edited, University Press of 

Kentucky, 2009, 377 pp. 

8. Yufan Hao & Lin Su, Chinese Foreign Policy Making: Societal Forces in Chinese 

American Policy Making, co-edited, London: Ashgate, 2005, 227 pp. 

9. Yufan Hao, Dilemma and Decision: An Organizational Perspective on American China 

Policy Making, Berkeley, CA: University of California Institute of East Asian Studies, 1997, 

352 pp. 

10. Yufan Hao & Guancang Huan, The Chinese View of the World, co-edited, New York: 

Random House, 1989, 350 pp. 



BOOKS in Chinese 

1. 郝雨凡、王建偉、由冀、盛力、吳湘寧 合著：《懸崖之上：從貿易戰看中美關係》，

香港：三聯書店（香港）有限公司，2021 年 7 月。(Yufan Hao, Jianwei Wang, Ji You, 

li Sheng, & Xiangning Wu. Above the Cliff: Trade War and China-US Realtions, Hong 

Kong: Sanlian Bookstore (Hong Kong) Co., Ltd., 2021.) 

2. 沈桂萍、郝雨凡, 合著：《中國民族政策與邊疆安全》，北京：社會科學文獻出版社，

2019 年。(Guiping Shen & Yufan Hao,  Ethnical Policy and Border Security in China, 

Beijing: Social Sciences Academic Press, June 2019, 276 pp.)  

3. 郝雨凡、林廣志合編：《澳門勞動力供給研究》，廣州：廣東人民出版社，2017 年。

(Yufan Hao & Guangzhi Lin, The Study of Labor Demand and Supply in Macao, co-

edited, Guangzhou: Guangdong People’s Publishing House, Oct 2017, 198 pp.) 

4. 郝雨凡：《19 世紀中葉美國人在澳門的活動》，北京：社會科學文獻出版社，2017 年。

(Hao Yufan, Americans in Macao in the Mid –Nineteenth Century, Beijing: Social 

Sciences Academic Press, Jan 2017, 219 pp.)   

5. 郝雨凡、林廣志 ，葉農整理：《海上絲綢之路史料叢刊.中外關係卷之美國駐澳門領

事館領事報告：1849-1869（轉寫本）》，廣州：廣東人民出版社，2016 年。(Yufan Hao, 

Lin Guangzhi, &Yenong, Transcription of the Despatches of the United States Consulate 

in Macao, 1849-1869, compiled and co-edited, Guangzhou: Guangdong People’s Press. 

July 2016, 485 pp.) 

6. 王建偉、胡志勇、郝雨凡合編：《海洋問題研究（一）》，北京：智慧財產權出版社，

2016 年。(Jianwei Wang, Hu Zhiyong, &Yufan Hao, South China Sea and China’s Ocean 

Strategy》, co-edited,  Beijing: Chinese Knowledge Press.  March 2016, 159 pp.) 

7. 胡志勇、郝雨凡、王建偉合編：《中-南亞地區安全研究》, 北京：智慧財產權出版

社，2016 年。(Hu Zhiyong, Yufan Hao, & Jianwei Wang, China and South Asian Security, 

co-edited, Beijing: Chinese Knowledge Press. March 2016, 249 pp.) 



8. 郝雨凡、林廣志：《澳門回歸大事編年（2010-2014）》，北京：社會科學文獻出版社，

2015 年。(Yufan Hao & Lin Guangzhi, Chronicle of Macao (2010-2014), Beijing: Social 

Science Academic Press, June 2015, 387 pp.) 

9. 鄧正來、郝雨凡合編：《轉型中國的社會正義問題》，桂林：廣西示範大學出版社，

2013 年。(Zhenglai Deng & Yufan Hao, Social Justice in Transitional China, co-edited, 

Guilin: Guangxi Normal University Press, May 2013, 618 pp.) 

10. 郝雨凡、吳志良、林廣志、麥健智主編：《澳門學引論（上、下冊）》，北京：社會科

學文獻出版社，2012 年。(Yufan Hao, Zhiliang Wu & Jose Louis Marques, Macaology: 

An Introduction, Beijing: Chinese Social Science Academic Press, 2011, 324 pp.) 

11. 郝雨凡、熊澄宇、麥健智主編：《澳門文化創意產業：策略與發展》，北京：社會科

學出版社，2011 年。(Yufan Hao, Xiong Chengyu & Jose Louis Marques, Macao Cultural 

and Creative Industry: Strategy for Development, co-edited, Beijing: Chinese Social 

Science Press, 2011, 318 pp.) 

12. 劉伯龍、郝雨凡主編：《澳門經濟多元化：理論和政策研究》，北京：社會科學文獻

出版社，2009 年。(Bolong Liu & Yufan  Hao,  et  al.  Multiple Development of 

Macau Economy, co-authored, Beijing: Chinese Social Science Academic Press, 2009, 

134 pp.) 

13. 鄧正來、郝雨凡主編：《中國人文社會科學三十年：回顧與前瞻》，上海：復旦大學

出版社，2008 年。(Zhenglai Deng & Yufan Hao, Chinese Social Sciences and Humanities 

since 1978: Retrospective and Prospective, co-edited, Shanghai: Fudan University Press, 

2008, 486 pp.) 

14. 郝雨凡、林蘇主編：《中國外交決策開放與多元的社會因素分析》，北京：社會科學

文獻出版社，2007 年。(Yufan Hao & Lin Su, Chinese Foreign Policy Making: An 

Analysis of Societal Forces, co- edited, Beijing: Social Science Academic Press, 2007, 336 

pp.) 



15. 郝雨凡、趙全勝主編：《布希的困境：海內外專家透視美國外交政策走向》，北京：

時事出版社，2006 年。(Yufan Hao & Quansheng Zhao, Bush’s Dilemma: Experts on 

Possible Trend of American Foreign Policy, co-edited, Beijing: Shishi Chubanshe, 2006, 

335 pp.) 

16. 郝雨凡等著：《瞬間的力量－“9.11”後的美國與世界》，北京：新華出版社，2002 年。

(Yufan Hao et al., Power of the Moment: America and the World after 911, co-

authored, Beijing: Xinhua Press, 2002, 404 pp.) 

17. 郝雨凡：《白宮決策：從杜魯門到克林頓的對華政策內幕》，北京：東方出版社，2002

年。(Yufan Hao, White House China Decision: from Truman to Clinton, Beijing: Oriental 

Press, 2002, 734 pp.) 

18. 郝雨凡、張燕冬主編：《限制性接觸：布希政府對華政策走向》，北京：新華出版社，

2001 年。(Yufan Hao & Yandong Zhang, Constrained Engagement: Possible Trend of 

Bush’s China Policy, co-edited, Beijing: Xinhua Press, 2001, 453 pp.) 

19. 郝雨凡、張燕冬：《無形的手：與美國中國問題專家點評中美關係》，北京：新華出

版社，2000 年。(Yufan Hao & Yandong Zhang, An Invisible Hand: Domestic 

Determinants of U.S.-China Relations, co-authored, Beijing: Xinhua Press, 2000, 422 pp.) 

20. 郝雨凡：《美國對華政策內幕》，北京：台海出版社，1998 年。(Yufan Hao, The Making 

of U.S. China Policy: the Role of Congress》, Beijing: Taihai Press, 1998, 498 pp.) 

 

BLUE BOOK SERIES in Chinese（中國社科院皮書系列） 

1. 郝雨凡，《關於橫琴粵澳深度合作區打造科創高地的建議》，《粵港澳大灣區發展報告

（2021-2022）》，25-26 頁。 

2. 林廣志、郝雨凡主編：《澳門綠皮書：澳門旅遊休閒發展報告（2017-2018），北京：

社會科學文獻出版社，2018 年。(Guangzhi Lin & Yufan Hao, Green Book of Macau – 

Annual Report on Development of Travel & Leisure in Macau (2017~2018), co-edited, 

Beijing: Social Sciences Academic Press, June 2018, 321 pp.) 



3. 林廣志、郝雨凡主編：《澳門綠皮書：澳門旅遊休閒發展報告（2016-2017），北京：

社會科學文獻出版社，2017 年。(Lin Guangzhi & Yufan Hao, Green Book of Macau – 

Annual Report on Development of Travel & Leisure in Macau (2016~2017), co-edited, 

Beijing: Social Sciences Academic Press, May 2017, 338 pp.) 

4. 吳志良、郝雨凡主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2016－2017）》，北京：

社會科學文獻出版社，2017 年。(Zhiliang Wu & Yufan Hao, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macau (2016~2017), co-edited, Beijing: Social 

Sciences Academic Press, July 2017, 407 pp.) 

5. 吳志良、郝雨凡、林廣志、婁勝華主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2015-

2016）》，北京：社會科學文獻出版社，2016 年。(Zhiliang Wu & Yufan Hao, Blue Book 

of Macao – Annual Report on Economy and Society of Macau (2015~2016), co-edited, 

Beijing: Social Sciences Academic Press, May 2016, 432 pp.) 

6. 吳志良、郝雨凡主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2014－2015）》，北京：

社會科學文獻出版社，2015 年。(Zhiliang Wu & Yufan Hao, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macau (2014~2015), co-edited, Beijing: Social 

Sciences Academic Press, May 2015, 340 pp.)  

7. 吳志良、郝雨凡主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2013-2014）》，北京：

社會科學文獻出版社，2014 年。(Zhiliang Wu & Yufan Hao, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macau (2013~2014), co-edited, Beijing: Social 

Sciences Academic Press, April 2014, 392 pp.) 

8. 吳志良、郝雨凡主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2012-2013）》，北京：

社會科學文獻出版社，2013 年。(Zhiliang Wu & Yufan Hao, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macau (2012~2013), co-edited, Beijing: Social 

Sciences Academic Press, April 2013, 380 pp.) 

9. 郝雨凡、吳志良主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2011-2012）》，北京：

社會科學文獻出版社，2012 年。(Yufan Hao & Zhiliang Wu, Blue Book of Macao – 



Annual Report on Economy and Society of Macao (2011-2012), co-edited, Beijing: 

Chinese Social Science Academic Press, 2012, 352 pp.) 

10. 郝雨凡、吳志良主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2010-2011）》，北京：

社會科學文獻出版社，2011 年。(Yufan Hao & Zhiliang Wu, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macao (2010-2011), co-edited, Beijing: Chinese 

Social Science Academic Press, 2011. 399 pp.) 

11. 郝雨凡、吳志良主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2009-2010）》，北京：

社會科學文獻出版社，2010 年。(Yufan Hao & Zhiliang Wu, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macao (2009-2010), co-edited, Beijing: 

Chinese Social Science Academic Press, 2010, 348 pp.) 

12. 郝雨凡、吳志良主編：《澳門藍皮書：澳門經濟社會發展報告（2008-2009）》，北京：

社會科學文獻出版社，2009 年。(Yufan Hao & Zhiliang Wu, Blue Book of Macao – 

Annual Report on Economy and Society of Macao (2008-2009),co-edited, Beijing: 

Chinese Social Science Academic Press, 2009, 510 pp.) 

 

JOURNAL ARTICLES 

Articles in English 

1. Yufan Hao & Xiaolin Duan, "Rescaling 'Two Systems' into 'One Country': The Illusion of 

Macao’s Integration with China and the Limits of China’s Functionalist Approach", China: 

An International Journal (SSCI), 19, no. 1 (2021): 1-22. [SSCI] 

2. Chen, Yu-Wen & Yufan Hao. "Czech perceptions of the rise of China: a survey among 

university students." Asia Europe Journal 18, no. 1 (2020), pp. 157-175. 

https://doi.org/10.1007/s10308-019-00542-6. 

3. Hong, Chua Yee & Yufan Hao. "Public Coordination and Institution Innovation: An 

Institutional Approach for Hub-and-Spokes Logistics Network in the Greater Bay 

Area." Journal of Public Policy and Administration 3, no. 2 (2019), pp. 39-48. 

4. You, Ji & Yufan Hao, "The Political and Military Nexus of Beijing-Washington-Taipei: 

Military Interactions in the Taiwan Strait." China Review 18, no. 3 (2018), pp. 89-120.[SSCI] 

https://doi.org/10.1007/s10308-019-00542-6


5. Lee, Min-gyu & Yufan Hao. "China's unsuccessful charm offensive: how South Koreans 

have viewed the rise of China over the past decade." Journal of Contemporary China 27, 

no. 114 (2018), pp. 867-886. [SSCI] 

6.  Weihua Liu & Yufan Hao, "Australia in China's Grand Strategy", Asian Survey, Vol.54, 

Number 2, (2014), pp. 369-394. [SSCI] 

7. Yufan Hao & Weihua Liu, "Xinjiang – The Increasing Pain in the Heart of China's 

Borderlands". Journal of Contemporary China, Vol.20, No.72, (March 2012), pp. 205-225. 

[SSCI] 

8. Yufan Hao & Ying Hou, “Chinese Foreign Policy Making: A Comparative Perspective". 

Public Administration Review (PAR). Vol. 69, Issue s1, (January 2010), pp.136-s141. 

[SSCI] 

9. Yufan Hao, "China and the Korean Peninsula: A Chinese View on the North Korean 

Nuclear Issue,"International Journal of Korean Unification Studies, Vol.16, No.1, 
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